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Jõgeva
Ühisgümnaasium – 20
Kakskümmend aastat – on
seda vähe või palju? Soliidse
vanusega koolide kõrval
tunneme end noorena. Mida
peaks kool andma? Arvan, et
eelkõige tööoskust ja -harju-
must, oskust tegutseda kol-
lektiivis, oskust ennast hin-
nata.

Lk 4

Ettevõtluskonkurss
“Jõgeva Aasta Tegija
2003”
27. septembril toimus Jõ-
geva Kultuurikeskuses lin-
navolikogu esimehe Raul
Kulli ja linnapea Viktor
Svjatõševi vastuvõtt ette-
võtluskonkursist “Jõgeva
Aasta Tegija 2003” osavõt-
nutele.

HARIDUS

LINNA
KIIREMAD
UUDISED

 www.jogevalv.ee

Kultuuriminister Urmas Paeti sõnul on tore, et kultuurimi-
nisteeriumi kaasabil valminud korvpalliplats leiab aktiivset
kasutust. “Järgmise suurema spordirajatisena näen Jõgevale
nüüdisaegse staadioni valmimist, mis loob paremad võimalu-
sed sportimiseks nii lastele ja noortele kui kõigile spordi-
huvilistele,” lisas Paet.                                                 FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

Järgmisel aastal alustatakse Aia tänava laohoone renoveeri-
mist. Kolme aasta jooksul investeeritakse hoone kordatege-
misse 14 miljonit krooni.                                              FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

Muusikakoolist
Meie kooli lõpetas eelmisel
õppeaastal 10 noort muusi-
kut. Suurt rõõmu tegid need
5 õpilast, kes soovisid jätkata
oma muusikuteed  järgmise
astme  koolides. Nii astusid
H.  Elleri nim. Tartu Muusi-
kakooli kaks klaveriõpilast –
Einike Leppik ja Marika
Pärn, G. Otsa nim Tallinna
Muusikakooli flöödi erialale
asus õppima Herle Pius.

Muusikaõpetajateks läksid
õppima Kristiina Nagla ja juba
varem muusikakooli lõpetanud
Mirjam Jartsev-Moont.

Sellel õppeaastal oli sisse-
astumiskatsetele tulnud roh-
kem lapsi kui eelmistel aas-
tatel, sest saime avada keel-
pilliosakonnas uue eriala. See
on kitarrieriala, mida juba kaua
on soovitud avada, kuid ei olnud
vastava eriala õpetajat. Nüüd
oli noor Elleri-kooli lõpetaja Jüri
Link nõus Jõgevale kolima, et
alustada siin oma tööd õpeta-
jana.  Kuna kõik soovijad ei saa-
nud loetud kohtadele, avasime
väljajäänutele veel kitarri

vabaõppe, kus õpitakse ainult
instrumenti. Uudsena moodus-
tasime ka oma kooli puhkpilli-
orkestri, mida juhendab õpeta-
ja Margus Kask.

Laste hulgas populaarse pä-
rimusmuusika õppelaagri kor-
raldasime oktoobrikuu algu-
ses, osalejaid oli seekord ka
Põltsamaa muusikakoolist.
Erinevatel põhjustel jäid kõr-
vale Pärnu-Jaagupi ja Alatskivi
koolide õpilased. Oleks vaid
rohkem oma ala entusiaste, na-
gu meil on õpetaja Eha Niglas,
kes koos teiste rahvamuusiku-
tega Viljandi Kultuuriakadee-
miast oli laagri korraldajaks ja
läbiviijaks.

Muusikakoolis on õppijal ras-
ke olla edukas, kui puudub pe-
repoolne toetus. Et veelgi tihen-
dada kontakte kodude ja kooli
vahel, oleme selle õppeveeran-
di lõpukontsertidele kutsunud
ka lapsevanemad.

Sel õppeaastal on tulemas
vabariiklikud konkursid puhk-
pilli ja klaveri erialal, millest
võtavad osa ka meie kooli

õpilased. Jõulukuu alguses on
taas kavas õpilaste kontsert
linnarahvale, mis eelmine kord
oli toredaks elamuseks nii
esinejatele kui kuulajatele.

Seega on alanud üks töine
õppeaasta.

Õppetöö vaheajal, 28. ok-
toobril kell 17.00 esineb Jõgeva
Muusikakoolis Eesti Kontsert
oma uue kavaga Meu Brasil,
kuhu ootame kõiki muusikast
huvitatuid. Lauluhuvilisi oota-
me  2. novembril kell 19.00, et
alustada Margus Kase käe all
taas kammerkoori proovidega.

Kas muusikast maksab kõ-
nelda, kui ta räägib enda eest
ise – selline oli selle aasta Han-
noveri rahvusvahelise konve-
rentsi üks peateema. Peeti 236
ettekannet ja jõuti üksmeelselt
jaatavale järeldusele: muusi-
kast maksab rääkida, kuid sa-
mal ajal kõneleb ta enda eest
ka ise.

Ootame teid kontsertidele!
KERSTI VARRAK,

Jõgeva Muusikakooli
direktori kt
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28. oktooberil kell 1728. oktooberil kell 1728. oktooberil kell 1728. oktooberil kell 1728. oktooberil kell 17
Jõgeva MuusikakoolisJõgeva MuusikakoolisJõgeva MuusikakoolisJõgeva MuusikakoolisJõgeva Muusikakoolis
Helin-Mari Arder (laul, maraka)
Jaak Lutsoja (tenorakordion)
Teet Raik (kitarr)
Ara Jaraljan (kontrabass)
Helin-Mari Arder on silma-

paistvamaid noori jazzlauljaid,
keda Eesti laiem publik teab kas
või eelmise aasta menukal bos-
sanovakontserdilt Leigo Järve-
muusika Festivalil koos Raivo
Tafenau ansambli ja Sergio Bas-
tosega. Arder tunnistati pari-
maks nooreks jazzlauljaks Nõm-
me Jazzi konkursil 2001, mis an-
dis samal aastal esinemisvõi-
maluse suurfestivalil Pori Jazz.
Järgmisel kahel aastal võitis
Arder II koha võistlusel “Estvo-
kaal”.

Trio on koos musitseerinud
alates 2001. aasta kevadest,
mil Helin-Mari Arder, saadetuna
Teet Raik’ist kitarril ning Ara
Yaralyan’ist kontrabassil,võitis
Nõmme Noorte Jazzlauljate
võistlusel Grand Prix.

Kontserdil “Meu Brasil” tuuak-
se kuulajani mitmed bossanova
looja Antonio Carlos Jobimi lood
originaalkeeles, ent kindlasti sa-
tub sekka laule teisteltki, seal-
hulgas eesti autoritelt (Kustas
Kikerpuu, Rein Sammet jt).

 Jõgeva Linnavolikogu ja Linnavalitsuse esindajate vastuvõtt
Karlstadi Linnavolikogu esinaise Birgitta Samuelssoni ja
valitsuse juhi Lena Melesjö Windahli juures 14. 10.2004.

FOTO: LINNAVALITSUSE ARHIIV

Kaarina Linnavolikogu ja Linnavalitsuse delegatsioon Jõgeva
Kunstikoolis.                                                                           FOTO: LINNAVALITSUSE ARHIIV

Alates tänasest lehenumbrist kannab endine Jõgeva Linnaleht
uut nime. Parandus on küll tegelikult küllalt väike, kuid muudab
mõtet. Sellepärast ka väike selgitus lugejatele.
Sõna “Linnaleht” on Eesti Päevalehe patenteeritud kaubamärk.
Kui hakkasime välja andma “Jõgeva Linnalehte” ei esitanud
Eesti Päevaleht meile pretensioone, kuid nüüd on neil plaanis
laiendada oma  tegevust seoses sõnaga “Linnaleht” ning linna-
des, kus varem ilmusid Linnalehed, tehti ka kõigis muudatused
pealkirjas.                            HELE TALLINN,
                                                              Jõgeva Linnavalitsuse
                                                              kultuuritöö peaspetsialist

JÕGEVA LINNALEHEST
JÕGEVA LINNA LEHEKS!

Õpetaja Jüri Link õpetab noori kitarri mängima.                                                                  FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

Jõgeva Gümnaasium hakkab
koguma koolilugu
Jõgeva Gümnaasium pidas
teisipäeval kooli 89. sünni-
päeva.

Saalis toimus neli sünnipäe-
vapidu, kus esinesid kooliteatri
“Liblikapüüdja” näitlejad ja
muusikaklasside lapsed. Oma
tervitussõnavõtus kutsusin kõi-
ki jäädvustama  oma kooli lugu
praeguste ja endiste õpilaste
ning  õpetajate mälestuste kau-
du. Selline oma kooli lugude ko-
gumise võistlus pakub õpilaste-
le võimalusi iseseisvaks õppeks.
Tähtpäevaks olid algklassid
kujundanud ajalehed, samuti
kirjutanud ja joonistanud oma
koolielust.

 Sama päeva õhtul kogunesid
kooli vilistlaslendude esindajad,
arutamaks järgmise aasta
sünnipäeva pidustusi. Kutsu-
sime ka vilistlasi kirjutama oma
mälestusi koolist, et  neid võiks
avaldada õpilaste omaloomin-
gu kõrval almanahhis. Kuna
kooli lipp on vana sümboolika-
ga, siis ootame kõiki vilistlasi
toetama uue lipu valmimist.

Uued kavandid on valminud
kooli õpilaste ja vilistlase Piia
Põldmaa mõttetöö tulemuse-
na. Loodame, et uue lipu õnnis-
tame sisse  kooli 90. sünnipäe-
val.

Jõgeva Gümnaasiumi õppe-
tööd ilmestavad traditsioonid,
mida alles hoitakse, pidevalt
täiendatakse ja juurde luuakse.

II õppeveerandisse jääb üks
Jõgeva Gümnaasiumi iga-aas-
tastest suurüritusest — Betti
Alverile pühendatud  luulepäe-
vad “Tähetund”, mis on täna-
vu  26. ja 27. novembril. Kevadel
on aga Alo Mattiiseni muusika-
päevad, mille raames toimub
ka muusikanädal.

Koolil on  mitmeid sõpruskoo-
le nii Eestis (Tamsalu ja Lüga-
nuse), Leedus (Kedainiais),
Lätis (Bauskas) kui ka Soo-
mes (Jyväsküläs). Selle aasta
novembris sõidab grupp õpe-
tajaid Jyväskylässe, et uurida,
kuidas osaleda Euroopa Liidu
projektides.

Jõulukuu algab Jõgeva Güm-

naasiumis abiturientide heade
soovidega ja  advendiküünalde
viimisega  klassidesse.

Eesti Vabariigi aastapäeva
tähistakse koolis pidulike ajaloo-
tundidega.  Siis premeeritakse ka
tublimaid õpilasi ja õpetajaid.
Õpilaste hulgast valitakse parim
reaal- ja humanitaarainete tund-
ja, konkurssidel osaleja, kooli
sõber, sportlane, õpilaskollektiiv
ning kõige mitmekülgsem õpilane.
Õpetajatest valitakse välja parim
reaal- ja  humanitaarainete õpe-
taja, parimate riigieksamite tule-
mustega õpetaja, staažikas ja
noor õpetaja, algklasside õpetaja,
eraldi tõstetakse esile üks  mees-
õpetaja ja personali esindaja.

Hea, et meie koolis on ande-
kas kooliteater, tegus koolilehe
toimetus ja aktiivne õpilasoma-
valitsus.

Armsad Jõgeva Gümnaasiu-
mi lapsed, emad ja isad. Aitäh,
et te meil olemas olete…

TAISTO LIIVANDI,
Jõgeva Gümnaasiumi

direktor
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Linnavalitsuse oktoobrikuu istungite materjalid

Jõgeva linna avaliku korra eeskirja
täiendamisest
Tänavu 30. septembril võttis
Jõgeva Linnavolikogu vastu
määruse nr 13, millega täien-
dati Jõgeva linna avaliku kor-
ra eekirja punktiga 10 (1) sõ-
nastuses: “10 (1). Kõikide üld-
kasutatavate hoonete ja kor-
terelamute kodukorrad on
täitmiseks kohustuslikud kõi-
gile.”

Ülalnimetatud punkti lisamine
avaliku korra eeskirja tingis
asjaolu, et kuni selle ajani ei ol-
nud üheselt  tagatud korterela-

mutes üksteisega arvestav, ühis-
elureeglitest kinnipidav avalik
kord  päevasel ajal. Avaliku korra
eeskirjad on sätestanud seni vaid
öörahu nõude kella 23.00-7.00.

Seega on korterelamute ela-
nike jaoks olnud öine aeg nor-
maalse elukeskkonna tagamise
suhtes kaitstum kui päevane aeg,
mida ei saa pidada õigeks.

Küllap on meist enam-vähem
kõik kas kuulnud või pidanud
taluma korterelamute üksikutest
korteritest kostvat ülemäära

valju muusikat või purjutajate
lärmi mistahes kellaajal. Näib, et
osade inimeste tegevus korter-
elamutes põhineb stiilil: – ei hooli
kellestki, järelikult elan!

Korteriomandiseadus näeb ette
võimaluse kaasomandi eseme
korteriomanike huvidele vastava
valitsemistoiminguna kehtestada
korterelamutes kaasomandi ese-
me kasutamist reguleeriva kodu-
korra. Selles võivad korteri-
omanikud ette näha kõik mõist-
likud käitumisreeglid oma elamus

ja  kinnistul. Nüüdsest on tagatud
nende täitmine meie linna avaliku
korra eeskirjaga.

Juhin tähelepanu veel sellele,
et kodukord peab olema kehtes-
tatud korteriomandiseaduse
nõuetega vastavuses ning sellega
peaks olema võimalus tutvuda
kõigil hoones viibijatel.

ANNELI JÕGISTE,
Jõgeva Linnavalitsuse

 jurist

JÕGEVA LINNAVOLIKOGU
21. istung toimus 26. augustil
2004.

Volikogu 21 liikmest osales is-
tungil 19.

1.  Toimus kohtumine Jõgeva
uue maavanema Aivar Kokaga.

2. Võeti vastu otsused maa
omandamiseks Tallinna maan-
teele rajatava kõnnitee tarvis ja
sellega seoses minimaalsuuru-
sest väiksema katastriüksuse
moodustamiseks Tallinna mnt 3
kinnistu jagamisel.

3. Võeti vastu otsus Raudtee
väljak 2  krundile detailplaneerin-
gu koostamise algatamiseks.

4. Päevakorrapunkti “Mitme-
sugust, informatsioonid” juures
kuulati ära linnapea informat-
sioon omavalitsusreformist ja
selle hetkeseisust. Volikogu pidas
vajalikuks tulla haldusreformi
teema käsitlemise juurde uuesti

volikogu novembrikuu korralisel
istungil.

Jõgevamaa Omavalitsusliidule
esitati linnavolikogu seisukoht
omavalitsusliidus arutelul olnud
teemale kehtestada öisele alkoho-
limüügile piirangud. Volikogu pi-
das vajalikuks ja ainuõigeks, et
öise alkoholimüügi piirangud keh-
testatakse tervikuna üle riigi või
kui Riigikogu vastavat seadust
käesoleval aastal ei kehtesta, siis
oleks õige öise alkoholimüügi pii-
rangud korraga kehtestada kõigis
maakonna omavalitsustes.

Kuulati ära informatsioon ja
võeti seisukoht linna arengukava
aastateks 2004-2006 jooksva
täitmise läbivaatamise kohta.

22. istung toimus 30. septembril
2004.

Volikogu 21 liikmest osales
istungil 19.

1. Kinnitati Jõgeva Muusika-
kooli Jõgeva linna eelarvest fi-
nantseeritavate õpilaskohtade
piirmäär. 2004./2005. õppeaastaks
suurendati linna laste õpilaskoh-
tade arvu 56-le ja 2005/2006 õppe-
aastal saab see olema vastavalt
varem kehtestatule 53.

2. Täiendati Jõgeva linna ava-
liku korra eeskirja punktiga, mis
sätestab, et kõikide üldkasutata-
vate hoonete ja korterelamute ko-
dukorrad on täitmiseks kohustus-
likud kõigile. (Loe ka artiklit.)

3. Võeti vastu otsus Toominga
tn 34 lähiala detailplaneeringu
kehtestamiseks.

4. Võeti vastu otsus Aia tn lõigu
Laiast tänavast kuni Piiri tänava
ristmikuni, maksumusega 0,56 mlj
kr, rekonstrueerimise rahastami-
seks ja vastava töölepingu sõlmi-
miseks.

5. Muudeti “Jõgeva linnavara

valdamise, kasutamise ja käsuta-
mise korra uue redaktsiooni” ja
“Jõgeva linna põhimääruse uue
redaktsiooni” jõustumise täht-
aegu. Nimetatud õigusaktid jõus-
tusid alates 10. oktoobrist 2004.

6. Päevakorrapunkti “Mitmesu-
gust, informatsioonid” juures võe-
ti vastu otsus volikogu alatiste ko-
misjonide koosseisude muutmi-
seks.

Kuulati ära vastused volikogu
liikmete arupärimistele Jõgeva
linna täismõõtmetes staadioni
rajamise hetkeseisu kohta, linnas
prügimajanduse korraldamise,
Kesk tänava korrashoiu ja raudtee
ohutu ülekäigu rajamise võima-
luste kohta.

JAAN JÄRV,
Jõgeva Linnavolikogu

kantseleijuhataja

4. oktoobri istungil:
1. Otsustati kuulutada nurjunuks

Jõgeva Lasteaia “Karikakar” ju-
hataja vaba ametikoha täitmiseks
korraldatud konkurss;

2. määrati Jõgeva Lasteaia “Ka-
rikakar” juhataja kohusetäitja;

3. kuulati informatsiooni 1.-4.
klassi õpilastele tasuta jogurti
pakkumise otstarbekuse kohta;

4. vaadati läbi Jõgeva Linnavo-
likogu otsuste eelnõud “Jõgeva lin-
na tunnustuse avaldamise korra
kinnitamine”, “Jõgeva linna auko-

Sügis “Karikakras”
Sügis algas lasteaias “Kari-
kakar” teadmistepäeva pidu-
liku tähistamisega. Külas
käis Mõmmi, kes tahtis koos
lastega tähti õppida. Lauldes
ja mängides tutvustas Mõm-
mi oma kodu ning tegemisi.
Lustakas kohtumine lõppes
hoogsa diskoga.

Eelmisel õppeaastal liitus
meie lasteaed Tervist Edenda-
vate Lasteaedade võrgustiku-
ga, püüame seda oma ettevõt-
mistes silmas pidada.

Lastele sobivaks tervisera-
jaks osutus Kassinurme Lingu-
kivi rada, mille läbisid edukalt
ka aiarühma väiksemad lap-
sed. Kevadel oli see meile “nõia-
metsaks”, kus kasvas “nõia-
puu“ ning podises “nõiakatel”.

Tänavu sügisel läksime möö-
da seda rada külla Mihkel Tant-
sujalale, keda kehastas muusi-
kaõpetaja Merike Siirak.

Mihkel Tantsujalg ootas kü-
lalisi, sest tal oli selleks aastaks
vanarahva ütlemist mööda nai-
ne kambris ja nann koopas. Teel
olles püüdsime vanarahva
kombe kohaselt mihklipäeva il-
ma järgi talve ennustada, nau-
tisime ilusat sügisilma  ja loo-
dust. Suur oli kõigi üllatus, kui
rajalt tulles nägime lõkkeplatsi

lähedusse kerkinud Mihkel
Tantsujala “maja”.

Väga sõbralik Mihkel ootas
meid oma õue peal, vestles las-
tega mihklipäeva kommetest
ning mängis ja laulis koos mu-
dilastega. Mihkel Tantsujalg lu-
bas lapsed oma maja uudista-
ma, ise läks tiigi äärde kalale,
et neile hiljem külakosti pakku-
da. Kui lapsed tiigi äärde jõud-
sid, ei aidanud ka ühislaulmine
saagipüügile kaasa, kalad olid
alamõõdulised ning konnadki
hüppasid Mihkli eest vette. Nii
ei jäänudki Mihkel Tantsujalal
muud üle, kui lastele mihklipäe-
va tähtsamat toitu  leiba pakku-
da. Iga laps sai oma leivatükki
lõkkes ise küpsetada ja soojale
krõbedale leivale võid peale
määrida. Leib maitses  lastele
imehästi.

Äsja lõppes lasteaia oma lau-
lu konkurss, mille võitis vanem-
õpetaja Galina Erikson lauluga
“Karikakra laul”.  Kevadel saab
meie sõbralik maja 20-aasta-
seks ning ettevalmistused selle
tähistamiseks algasid juba sü-
gisel.

ILME KORB,
Jõgeva Lasteaia

“Karikakar”5. rühma
õpetaja

daniku statuudi kinnitamine” ja
“Linnavara võõrandamine”;

5. anti kirjalik nõusolek ehitise
tehnosüsteemide muutmiseks Lii-
vi Pärlinile ja Egon Vaiknemet-
sale;

6. väljastati ehitusluba Valdek
Küppasele ja aktsiaseltsile Eesti
Raudtee;

7. anti tee-ehitusluba Jõgeva
Linnavarale ja Gamer Kauban-
duse osaühingule;

8. täiendati Jõgeva linnavalit-
suse 25. novembri 2002.a korral-

dust nr 510 “Jõgeva Linnavara
struktuuri kinnitamine”;

9. vaadati läbi Jõgeva Linnavo-
likogu määruse eelnõu “Maamak-
sust vabastamine”;

10. võeti vastu Aamissepa tn 12
asuva krundi ja Suur tn 60 krundi
detailplaneering;

11. vaadati läbi Jõgeva Linna-
volikogu otsuste eelnõud “Jõgeva
linnas Aamissepa tn 12 asuva
krundi detailplaneeringu kehtesta-
mine” ja “Jõgeva linnas Suur tn
60 asuva krundi detailplaneeringu

kehtestamine”;
12. määrati hooldaja kahele

isikule.

8. oktoobri istungil:
Vaadati läbi Jõgeva Linnavo-

likogu määruse eelnõu “Jõgeva
linna arengukava aastateks 2004 -
2006 muutmine”.

HELENA STEPANOV,
Jõgeva Linnavalitsuse

spetsialist

Igal paigal on oma lugu, millel
on oma minevik, olevik ja tule-
vik. Iga lugu koosneb omakorda
pisematest lugudest ja lookes-
test, mille loojateks on koha-
peal elavad inimesed.

Koduloo kujunemist  võib võr-
relda  vaiba kudumisega, ikka rida
rea järel mustrit järgides. Selliste
sõnadega alustasin oma tänukõ-
net 7. oktoobril kultuurikeskuses
toimunud õpetajate, kultuuritöö-
tajate ja sportlaste vastuvõtul. Tä-
nan teid kõiki, kes te õpetate,  ju-
hendate ja treenite inimesi — an-
nate edasi oma teadmisi.

September tõi taas elevuse
kooliõuele. Vaevalt on sumbunud
abiturientide sammude kaja, kui
üle kooliläve astuvad juba uued
esimese klassi õpilased.

Tänavusel õppeaastal alustas
õpinguid Jõgeva Gümnaasiumis
960, Jõgeva Ühisgümnaasiumis 624
ja Jõgeva Täiskasvanute Keskkoo-
lis 148 õpilast. Kahes lasteaias kok-
ku käib  276 last. Õppetööd alustasid
huvikoolid — Jõgeva Kunstikool ja
Jõgeva Muusikakool. Kultuurikes-
kus on jätkuvalt koht, mis pakub
tegutsemislusti  igale eale.

Suve jooksul on muutunud ka lin-
napilt. Usun, et kohalik inimene
võib olla juba väsinud nendest kae-
vamis- ja ehitustöödest,  mis linnas
toimuvad.  Kahjuks teistmoodi ei
saa. Vana kordategemine eeldab,
et  enne, kui miski läheb pare-
maks, peab see minema halve-
maks. Tänavate korrastamisel on
vajalik eelnevalt vahetada hulgali-
selt mitmesuguse otstarbega to-
rustikke ja alles siis  saab alustada
tänavakatte paigaldamisega. Tööd
tehakse ikka selle nimel, et kodu-
linn muutuks iga aastaga kauni-
maks ja arenenud  infrastruktuur
võimaldaks siin elada ja töötada.

Järgnevatelgi aastatel jätkub
tänavate remont. Tuleval aastal
on oodata linna läbiva Piibe maan-
tee renoveerimist. Ehitustöid  ra-
hastatakse Euroopa Liidu ja riigi-
eelarve toel.  Tee  saab uue katte,
ehitatakse kõnniteed ja tänavaval-
gustus. Piirkond muutub atrak-
tiivsemaks investoritele.

Möödunud kuul said projektee-
rijad valmis mitu  projekti, mille
elluviimine peab lahendama mit-
med linna probleemid.  Üheks va-
lulapseks on meil bussijaama puu-
dumine, mille väljaehitamine vajab
üle nelja miljoni krooni. Eelkõige
on vaja renoveerida selle piirkonna
maa-alused kommunikatsioonid

maksumusega  üks miljon krooni
ja alles siis saab alustada maapeal-
sete töödega. Loodame sellega
alustada järgmisel aastal.

Kaante vahele sai ka täismõõt-
metega staadioni projekt.

Kultuuriminister Urmas Paet
külastas meid 30. septembril. Mi-
nister tutvus vastrajatud välikorv-
palliväljakuga, mille ehitust minis-
teerium toetas 200 000 krooniga,
ning osales staadioni rajamise
nõupidamisel.

Usun, et aastakümneid linnaela-
nike rahulolematust põhjustanud
probleemid raudtee ületamisega
leiavad lõpuks lahenduse. Olen vä-
ga tänulik neile linnakodanikele,
kes võtsid kuulda üleskutset toeta-
da oma allkirjaga ülepääsu ehita-
mise vajalikkust. Tänase päeva sei-
suga on antud  üle 1300 toetusallkir-
ja. Aastal 2005 peaks toimuma pro-
jekteerimine ja 2006 ehitus. Jääme
siin lootma projekteerijate ja arhi-
tektide huvitavatele lahendustele.

Viimase poole aasta jooksul on
meid mitmel korral külastanud  ka
kaitseminister Margus Hanson.
Tänu temale alustatakse järgmi-
sel aastal lõpuks  Aia tänava  lao-
hoone renoveerimist.

Konkursil “Aasta Tegija 2003”
osales 23 ettevõtet ehk mõned
rohkem kui aasta varem. Pari-
maid tunnustati nahakunstnike
poolt valmistatud mälestusplaa-
diga, tänukirja said aga kõik osa-
võtjad.

Tähtis pole mitte see aeg ja
koht, kus me asume, vaid suund,
kuhupoole me liigume.

Arukat tegutsemist eesmärgi
nimel!

VIKTOR SVJATÕŠEV,
linnapea

Jõgeva linnal on ametlikud
sõprussidemed kahe välisrii-
gi linnaga – Karlstadiga
Rootsis ja Keuruuga Soo-
mes.

Mõlema sõprussuhte algus
läheb tagasi 1990. aastate al-
gusse. Lisaks on oma sõprus-
sidemed koolidel ja lasteaeda-
del – Gümnaasiumil on sõprus-
koolid Kedainiais (Leedu),
Bauskas (Läti), Jyväskyläs
(Soomes), Ühisgümnaasiumil
Karlstadis (Rootsi) ja Vaaja-
koskis (Soomes),  lasteaedadel
oli aastaid tagasi intensiivne
projektipõhine koostöö Karlsta-
di lasteaedadega. Kultuurikes-
kuse tantsutüdrukud on loomas
sõprussilda Soomes asuva Par-
kanose linna tantsulastega.
Linnaraamatukogul on häid
sõpru Järvenpääl (Soome).
Loomulikult – oma koostöö-
suhted välispartneritega on
ettevõtjatel, riigiasutustel, mit-
tetulundusühingutel, kogudus-
tel. Täpset ülevaadet selle kõige
kohta praegu ei olegi, aga alla-
kirjutanul on plaanis alustada
nende erinevate välissuhete
kaardistamisega lähiajal.

Käesolev artikkel keskendub
linna välissuhtlusele. Viimasel
4-5 aastal on senised koostöö-

vormid Karlstadi ja Keuruuga
end suhteliselt ammendanud,
sõprussuhete edasiarenda-
mine on jäänud mõnevõrra soi-
ku.  Samas on päris viimastel
kuudel toimunud mitu olulist
kohtumist, mille käigus loodud
kontaktid annavad lootust uute-
le arenguimpulssidele linna vä-
lissuhtluses.

Augusti lõpul tuli linnapea
Viktor Svjatõševi kutsel kahe-
päevasele tutvumisvisiidile Jõ-
gevale Soome linna Kaarina 11-
liikmeline delegatsioon, kuhu
kuulusid linnavolikogu esimees
Matti Ranne ja linnapea Martti
Ilmonen, linnavolikogu liikmed
ja kohalikud ettevõtjad. Tutvuti
meie kunstikooliga, sotsiaalkes-
kusega “Elukaar”, veepuhas-
tusseadmetega  ja kultuurikes-
kusega. Kuna Kaarinas kultuu-
rimaja kui sellist ei ole, küll aga
kavatsetakse  seda rajada, siis
tundsid külalised tõsist huvi
meie kultuurikeskuse käekäigu
vastu.

Kaarina ettevõtjad tutvusid
meie ettevõtjatega. Nüüd on
Kaarina linnavalitsus esitanud
meile küllakutse ja loodetavasti
külastab suurem Jõgeva dele-
gatsioon Kaarinat veel selle
aasta lõpus. Kaarina on huvita-

tud ka ametlike sõprussuhete
loomisest Jõgeva linnaga ja on
seetõttu meile esitanud juba ka
omapoolse sõpruslepingu ette-
paneku.

13. kuni 15. oktoobrini külas-
tas Jõgeva linna 3-liikmeline
delegatsioon linnapea Viktor
Svjatõševi juhtimisel Karlstadi.
Visiidi käigus toimus töine koh-
tumine Karlstadi linnavolikogu
esinaise Birgitta Samuelssoni,
linnavalitsuse esinaise Lena
Melesjö Windahli ja valitsus-
aparaati juhtiva Anna Sand-
borghiga. Samuti külastasime
ühte Karlstadi lasteaeda ja ühte
algkooli.

Suureks elamuseks meile oli
võimalus külastada karlstad-
laste jaoks kauaoodatud jää-
hokimatši Rootsi eelmise aasta
parimate meeskondade Karls-
tadi ja Jonköpingi  vahel, mis
toimus 8000 pealtvaatajat ma-
hutavas Rootsi kõige modern-
semas jäähokihallis, mis kuu-
lub muide Karlstadi jäähoki-
klubile ja mis kannab hoone ehi-
tamise suursponsori Karlstadi
kohvitootja Löfbergs Lila nime.

Visiidi käigus sai meile sel-
geks, et vaatamata meie linna-
de väga erinevatele suurustele
(Karlstadis elab 81 000 elanik-

ku) soovitakse jätkata meiega
sõprussuhete arendamist, alla-
kirjutanul on plaanis kaasavõe-
tud infomaterjalide baasil si-
sustada Karlstadi riiulikene
meie linnaraamatukogus, sa-
muti soovime algatada ametni-
ke vahetust ning kutsuda grupi
Karlstadi tantsulapsi Jõgeva
Kultuurikeskuse poolt järgmi-
se aasta juulis korraldatavasse
suvelaagrisse. Koostöömõtteid
tekkis teisigi, aeg näitab, kui
palju neist õnnestub ellu viia.

Allakirjutanu on alates 1. no-
vembrist vastutav linnavalitsu-
se välissuhtluse koordineerimi-
se eest ja nagu juba mainitud,
sooviksin kõigepealt kaardista-
da võimalikult palju erinevate
asutuste välissuhtlust ja seetõt-
tu esitan siinkohal üleskutse
kõigile Jõgeval tegutsevatele
organisatsioonidele, kellel on
püsivamaid partnerlussuhteid
mõne välisriigi piirkonnaga,
võtta minuga ühendust ja infor-
meerida mind sellest. Olen juba
ette kõigile tänulik. Samuti on
teretulnud kõik ideed ja ettepa-
nekud välissuhete arendami-
seks.

ERKI TEDER,
Jõgeva Linnavalitsuse

haridustöö peaspetsialist

Jõgeva linna välissuhete hetkeseisust
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Istusin vaikselt riidekapis
Lugedes vastvalminud Jõge-
va Ühisgümnaasiumi õpilas-
loomingu kogumikku “Linnu-
tiivul”, kogen ikka ja jälle
rõõmsa üllatusega noore ini-
mese mõttekäikude süga-
vust. Nii mõnigi karuse käi-
tumisega noormees on ava-
nenud täiesti uue nurga alt.

 Õpilaste arutlustes on palju
ootamatut küpsust ja mõtete
ilu. Olen veendunud, et kooli-
noorte loomingu avalikustami-
ne on tänuväärne tegevus. Just
seda eesmärki teenib 19. ok-
toobril Jõgeva Kultuurikesku-
ses avatud Jõgeva Ühisgüm-
naasiumi õpilaste ja vilistlaste
loomingu ühisnäitus.

Eksponaate valides mõtlesi-
me, mida on lapsele vaja, et te-
mast kasvaks täiskasvanu, kes
iseendaga hästi läbi saab ja os-
kab elust rõõmu tunda. Kuna
näitus on pühendatud kooli 20.
sünnipäevale, siis saab vaa-
taja näha nii sel õppeaastal kui
ka varem valminud kunsti- ja
käsitöid. Kultuurikeskuse gale-
riis on välja pandud oma elu
kunstiga  sidunud nelja noore
inimese taieseid. Villu Plink, Vil-
jar Kõiv ja Gaidi Kesa on Jõ-
geva Ühisgümnaasiumi vilist-
lased. Eveliis Mee (Oja) jätkas
põhikooli lõpetamise järel õpin-
guid Tartu Kunstigümnaasiu-
mis.

“Olen vahel tahtnud põgene-
da. Minna ära, nii et keegi ei
näeks ega teaks. Nagu lapse-
põlves, siis kui roomasin suures
voodis teki all ja mängisin, et
olen mäger või rebane. Või istu-
sin vaikselt riidekapis ja kujut-
lesin, et keegi kunagi ei leia

mind, et olen igaveseks kadu-
nud, aga ometi olemas. Nii olen
püüdnud ühekorraga olla ole-
mas ja olemata. Me tahame olla
olemas, kandmata seejuures
olemasolu raskust, olla kehatud
ja muretud,” kirjutas Elari Roop
oma Jaan Kaplinskile pühenda-
tud essees.

Usun, et taoline tunne on pal-
judele tuttav. Ma ei pea seda
vastutustundetuseks. Küllap me
ülesanded täidame, kuid ini-
mene ei jaksa pidevalt meenu-
vate kohustustega hästi toime
tulla, kui tal puudub võimalus
neid ajuti oma õlgadelt maha
panna, unustada, lõõgastuda
argiaskeldustest, korrastada
oma mõtte- ja tundemaailma.
Kuulata oma sisemist helinat…

 Üks võimalus selliseks ene-
sekorrastuseks ja argihallusest
põgenemiseks ongi looming,
olgu see siis sõnas väljendatud,
värvidesse-vormidesse valatud
või võtnud käepärase ja kauni
tarbeeseme kuju. Seepärast on
tänases ühiskondlikus situat-
sioonis igati tark soosida noor-
teloomingut ja seda Jõgeva-
maal ka tehakse.

Jõgeva Linnavalitsus on ala-
ti julgustanud oma toetava suh-
tumisega. Konkreetse näitu-
sega seoses tänan Jõgeva Ühis-
gümnaasiumi käsitöö, töö- ja
kunstiõpetajate nimel Eesti
Kultuurkapitali Jõgevamaa
ekspertgruppi rahalise toetuse
eest ning Jõgeva Kultuurikes-
kust suurepäraste näituseruu-
mide ja lahke vastuvõtu eest.

ANNE JAAMA,
Jõgeva Ühisgümnaasiumi

kunstiõpetaja

Jõgeva ÜG osaleb CBC 3+3
Veeprojektis. Selle käigus sai
alguse keskkonna alane
koostöö Valkeala Gümnaa-
siumiga Soomest. Valkeala
õpetajad on külastanud meie
kooli traditsioonilist kesk-
konnanädalat ja tutvunud Jõ-
geva maakonna loodusobjek-
tidega. Kevadel osalesid Jõ-
geva ÜG õpilased Valkeala
keskkonnalaagris.

Sellel sügisel käivitus Come-
nius  keskkonnaprojekt “AQUA
VITAE”.

Comenius on Euroopa kooli-
de koostööprogramm, mille
eesmärgiks on koolidevahelise
koostöö kaudu edendada hari-
dust, võimaldada õpetajatele
vastastikust kogemuste vahe-
tamist ja kutseoskuste tõst-
mist. Koostöö motiveerib keelte
õppimist ja aitab täiendada os-
kusi meeskonnatöö ja infoteh-
noloogia alal.

 Programm on nime saanud
tšehhi teoloogi, filosoofi ja pe-
dagoogi Amos Comeniuse
(1592-1670) järgi, kes oli veen-

dunud selles, et ainult hariduse
kaudu võib inimene saavutada
oma optimaalsed võimed ja
elada harmoonilist elu.

Igas konkreetses projektis
osaleb vähemalt kolm kooli eri
maadest. Meie projektis osaleb
peale Valkeala Gümnaasiumi
ja Jõgeva Ühisgümnaasiumi
veel Landsbergi Gümnaasium
Saksamaalt. Projekti raames
on kavas mitmesugused vee-
teemalised uuringud, loomin-
gulised tööd, laagrid ja semi-
narid. Projekti kestvus on kolm
aastat. Igal aastal on planeeri-
tud erinevad tegevused õpilas-
tele. Töökeelteks on inglise ja
saksa keel. Tulemustest tehak-
se kokkuvõtted regulaarsetel
töökoosolekutel. Materjale va-
hetatakse ka elektronposti ja
kodulehekülgede vahendusel.

Loodame, et projekt aitab tõs-
ta õpilaste huvi looduse ja öko-
loogiliste probleemide vastu.

SILJA VÕSASTE,
projekti koordinaator

Jõgeva Ühisgümnaasiumis

Jõgeva Ühisgümnaasium –
Comenius kool

Kakskümmend aastat – on
seda vähe või palju? Soliidse
vanusega koolide kõrval
tunneme end noorena. Mida
peaks kool andma? Arvan, et
eelkõige tööoskust ja -harju-
must, oskust tegutseda kol-
lektiivis, oskust ennast hin-
nata. Oleme kool, kus õpila-
sed omandavad kvaliteetse
hariduse, oskused elus toi-
metulemiseks ja konkurent-
sivõime iseseisvaks eluks.

Iga vanema soov on leida
oma lapsele heal tasemel ja
turvaline õpikeskkond. Selle
poole püüdlemegi, säilitades
parimat ja otsides uusi võima-
lusi. Püüame keskenduda iga
lapse arengule. Et laps tun-
neks – tema isiksuse ja võime-
tega arvestatakse. Õppimis-
protsess on alati kahepoolne.
Üks õpetab, teine õpib. Õppimi-
ne ja õpetamine on koostöö.

Jõgeva Ühisgümnaasiumis
on hea mikrokliima, oleme
uuendusmeelne ja demokraat-
lik kool. Koostöö õpilaste ja õpe-
tajate vahel sujub ladusalt. Võti
peitub inimestevahelistes suhe-
tes: soovis üksteist märgata,
oskuses ära kuulata, suutlikku-
ses kokkuleppele jõuda.  Hin-
dan õpilaste ja õpetajate vas-
tastikust mõistmist ja usaldust.
Õpilased julgevad oma ettepa-
nekute ja probleemidega õpe-
tajate poole pöörduda.

 Jõgeva ÜG eripäraks on õpi-
laste võimalus gümnaasiumi-
astmes paindlikult valikainete
kursusi valida. Informaatikat ei
osatagi enam valikaineks pida-
da, seda õpivad kõik. Informaa-
tikaõpetajal on  plaan, kuidas
pakkuda tulevikus gümnaasiu-
mi osas rohkem erinevaid infor-
maatika kursusi. Sellest õppe-
aastast töötab koolis meedia-
klass. Seal on aineõpetajatel
võimalik rakendada ainetun-
dide mitmekesistamiseks  IT-
vahenditega koostatud õppe-
materajale. Pärast tunde on
õpilastel võimalik meedia-
klassis iseseisvalt töötada (re-
feraadid, uurimistööd). Kind-
lasti on Jõgeva ÜG lõpetajad
omandanud Riiklikus Õppe-
kavas taotletava üldpädevuse.
Lõpetaja oskab kasutada ar-
vutit õppimis- ja töövahendina
ning oma töötulemuste esitlus-
vahendina.

Algklassiõpilased ja gümna-
sistid omandavad meie koolis
ka majanduslikku kirjaoskust

Junior Achievement‘i program-
mide järgi. Osaletud on olüm-
piaadidel. Õpilastele meeldib
osaleda üleriigilisel töövarju-
päeval, kus nad jälgivad täis-
kasvanute tööd asutustes ja et-
tevõtetes ning analüüsivad
nähtut hiljem majandustun-
dides. Õpilased saavad osa võt-
ta Junior Achievement‘i suve-
koolist. See on üks võimalus
saada infot erinevatest töövald-
kondadest, tööturu suundu-
mustest, kavandada oma kar-
jääri.

Kõneoskuse
arendamine on
väga oluline

Kõnelemisoskus näitab intel-
ligentsust ja vaimset taset, nii
pakume kõnelemisoskuste
valikkursust, mille käigus õpi-
takse ka argumenteeritult väit-
lema. Kõnevõistlustel on meie
kooli õpilased  hästi esinenud.
Eelmisel õppeaastal korralda-
sime tasemel koolisisese kõne-
võistluse.

Mõtlemise ja argumenteeri-
tud kõnelemisoskuse arengut
toetab ka koolis valikainena
õpetatav filosoofiakursus.  Kir-
jalik eneseväljendamisoskus
pole vähemtähtis. Arvukast õpi-
laste loomingust on valik Jõge-
va ÜG juubeliks ilmunud kooli
almanahhis “Linnutiivul”.

Tänapäeval on peaaegu või-
matu leida eluvaldkonda, kus
ei kasutataks jooniseid. Joonise
valmistamise ja kasutamise
vajalikud teoreetilised teadmi-
sed ja praktilised oskused an-
nab joonestamine kui õppe-
aine. Jõgeva ÜG-s õpetame joo-
nestamist valikainena. Joones-
tamiskursuse eesmärk on mo-
delleerimis- ja kujutamismee-
todite teoreetiliste aluste tund-
maõppimine, ruumikujutlus-
võime, silmamõõdu ja mõtlemi-
se arendamine, joonestami-
seks vajalike graafiliste oskuste
ja vilumuste kujundamine.

Jõgeva ÜG lõpetajad oska-
vad koostada ka uurimistööd ja
seda esitada. Juba teist aastat
on 11. klasside õpilastel võima-
lik kirjutada uurimistöö, mis
valmib õppeaasta jooksul õpi-
lase ja juhendaja koostöös.
Uurimistöös peab õpilane näi-
tama iseseisva mõtlemise või-
met. Töö põhineb materjali
analüüsil ja argumenteeritud
teksti koostamise oskusel. Autor
vormistab töö nõuetekohaselt

ja kaitseb seda komisjoni ees,
kasutades Powerpoint’i. Uuri-
mistöid on meie koolis ka varem
koostatud, enim eesti keeles ja
kirjanduses.

Projektid, projektid
Meie kooli eesti keele ja kir-

janduse õpetajad on korral-
danud ülemaakonnalised kon-
verentsid: “Kalevipojast Rehe-
papini”, “Eesti keel ja Euroopa
Liit”, “Kuidas elad, Ann?” ja
“Mis teha, Ann?”.  Avaliku esine-
mise kogemuse kõrval on õpi-
lased sealt saanud korralda-
mis- ja organiseerimiskoge-
musi. Konverentsid jätkuvad ka
edaspidi.

Jõgeva ÜG kunsti- ja bioloo-
giaõpetaja koostööna on teoks
saanud kevadised Jõgeva
maakonna koolide kunstipäe-
vad meie koolis, mis samuti jät-
kuvad. Nendel päevadel on alati
“käega katsutav ja silmaga
nähtav” paljuräägitud ainete-
vaheline seos: keskkonna- ja
looduskaitse, kunst, muusika,
liikumine, suuline ja kirjalik
väljendusoskus. Mainimata ei
saa jätta, et gümnaasiumiast-
mes on meil üheks valikaineks
keskkonnakaitse. Kindlasti
omab Jõgeva ÜG lõpetaja väl-
jakujunenud loodusteaduslikku
maailmapilti.

Välissuhted on Jõgeva Ühis-
gümnaasiumil veel Soome Vaa-
jakoski Yläastmega ja Rootsi
Kroppkärskoolaga. Paljudel
õpilastel on olnud võimalik vii-
bida külas sõpruskoolis ja võõ-
rustada ise külalisi. Nii prak-
tiseeritakse võõrkeeli. Meie õpi-
laste võõrkeeleoskus, viisakus
ja tarkus on alati kiidusõnu päl-
vinud. Nad on võõras keskkon-
nas iseseisvalt toime tulnud,
tutvunud teiste rahvaste kul-
tuuriga.

Projektitöö nõuab aega ja
energiat, rikastab koolielu ja
toob meile lisaraha.

Meie koolis on soovijad alati
õppinud autoõpetust ning saa-
nud juhiload. Sellest õppeaas-
tast on abituuriumineiudel või-
malik valida kodumajanduse
kursus. Paljud tütarlapsed vali-
sid aga koos noormeestega va-
likaineks riigikaitse kursuse.
Käivad läbirääkimised ja kui
osutub võimalikuks avada
gümnaasiumiosas riigikaitse-
klass või rühm, siis avame.

Jõgeva Ühisgümnaasiumis
on koolielus aktiivselt osalev

Jõgeva Ühisgümnaasium – 20
õpilasomavalitsus. Koolielus on
kord nii, et kooli lõpetanud suur-
te kogemuste ja oskustega “va-
nad tegijad” lahkuvad. Igal
aastal tuleb koolitada uusi ak-
tiivseid ja koolielu korraldada
tahtvaid õpilasi, et nad arenek-
sid, saaksid organiseerimis-,
koostöö-, ja juhtimiskogemusi.

Ühiskond vajab õnnelikke,
endaga toime tulevaid, koostöö-
ja algatusvõimelisi inimesi.
Jõgeva Ühisgümnaasiumi lõ-
petajal on kohuse- ja vastutus-
tunne, õppimisvõimest rääki-
mata. Ta  saab elus hakkama,
sest on õppinud tööd tegema.
Viisakas ja tark inimene on
väärtuslik ja vajalik.

Kooli töökeskkond
Meil on kaasaegne koolisöök-

la, renoveeritud tualett-  ja du-
širuumid. Koolis on vahetatud
kõik aknad. Suvel said uue katte
ka esimese korruse koridorid,
avasime meediaklassi. Vaheta-
tud on klasside valgustid. Ka-
vas on  aula ja võimla remonti-
mine, lasketiiru korrastamine,
jõusaali uuendamine, klassi-
ruumide ja trepikodade uste
vahetamine, klassiruumide põ-
randakatete vahetamine, klas-
sides mööbli vahetamine, arvu-
tipargi pidev kaasajastamine,
seinte värvi värskendamine.

Kas meil muresid polegi?
Raskustest saame üle koostöös
lapsevanemate, hoolekogu,
omavalitsusega. Oleme tänu-
likud kõigile, kes meid on toeta-
nud. Tänu Jõgeva Ühisgüm-
naasiumi õpilastele, õpetajate-
le, meil töötanud endistele õpe-
tajatele ja vilistlastele.

Armas vilistlane ja
meie kooli endine
õpetaja!

Oled oodatud Jõgeva Ühis-
gümnaasiumi 20. aastapäe-
vale pühendatud vilistlaste
kokkutulekule  23. oktoobril.

Kell 11.00 – korvpall vilistlaste
ja õpilaste võistkonna vahel

Kell 17.00 – pidulik aktus ja
sellele järgnevad klassiõhtud.

Täpsem info Jõgeva ÜG
koduleheküljel: pedja.edu.ee

IMBI  SILDNIK,
Jõgeva Ühisgümnaasiumi
direktori asetäitja õppetöö

alal

Õpilaste õppereis Valkeala looduskaitsealale. Meie koolist
osalesid Maria Orb, Kadi Korkman, Marta Makarevitš, Liina
Sobak, Marja-Liisa Roos ja Kristi Sobak. Pildil on Marta
Makarevitš ja Liina Sobak koos soome õpilastega
Valkeala koolist.            ERAKOGU

OÜ Juta & Kaido ning ASi Valmeco Uku Keskus kinkisid Jõgeva Ühisgümnaasiumile juubeliks riigilipu.  FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ
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  Vastavalt Kaubandustegevuse seadusele peavad
 alates 15.septembrist 2004 kõik isikud, kes

            majandus- või kutsetegevuse raames tegelevad
        HULGIKAUBANDUSEGA (sh tootjad, kes tegelevad
    oma toodangu hulgimüügiga), omama registreeringut
      majandustegevuse registris. Registreerimistaotlus tuleb
    esitada Jõgeva Linnavalitsusele.

TEADE

                 Info: tel 7766 532 ja Jõgeva linna
                    veebilehel www.jogevalv.ee.

Vägivald, ükskõik, kas see on aset leidnud avalikus kohas või
omas kodus, kas vägivallatsejaks on võõras  isik või lähedane,
on kuritegu, millel ei ole õigustust! Mitte ükski naine ei ole
sellist kohtlemist ära teeninud!
Naiste tugigrupp kutsub kõiki Jõgevamaa naisi, kes on kogenud vä-
givalda abikaasa või elukaaslase poolt, jagama oma muret ning
rääkima kogemustest. Naiste tugigrupp pakub:

• eelkõige toetust ja mõistmist;
• võimalust olla ära kuulatud ilma õigustamatu kriitikata

räägitu suhtes;
• võimalust kohtuda teiste sarnases olukorras olevate nais-

tega ning tunda, et  ei olda üksi;
• võimalust kohtuda erialaspetsialistidega ning saada

teadmisi ja nõuandeid.
                             Lähem info telefonil 58 006 316

             Tugigrupis osalemine on tasuta!

Paarisuhtevägivalda kogenud
naiste tugigrupp ÄRA VAIKI!

27. septembril toimus Jõgeva
Kultuurikeskuses linnavoli-
kogu esimehe Raul Kulli ja
linnapea  Viktor Svjatõševi
vastuvõtt ettevõtluskonkur-
sist “Jõgeva Aasta Tegija
2003” osavõtnutele. Juba kol-
mandat korda toimunud kon-
kursi eesmärk on selgitada
välja ja tunnustada linna edu-
kaid ettevõtjaid. Üritusest
võtsid külalistena osa Eesti
Väike- ja Keskmiste Ettevõt-
jate Assotsiatsiooni juhatuse
esimees Kaidar Raudmets ja
Tartu ettevõtja Neinar Seli.
Pidulikkust lisas Jaana ja
Reine Koppeli poolt ettekan-
tud luulepõimik.

Ettevõtluskonkursi “Jõgeva
Aasta Tegija 2003” raames sel-
gitati parimad  ettevõtjad
kompleksarvestuses kolmes
kategoorias, lähtuvalt põhiko-
haga töötajate arvust. Ettevõt-
jate pingeritta seadmisel arves-
tati 2003.aasta käivet, töötajate
arvu, Jõgeval asuvasse põhiva-
rasse tehtud investeeringuid
ning kahe esimese näitaja dü-
naamikat võrreldes 2002. aas-
taga. Osalevatel ettevõtjatel ei
tohi olla maksuvõlgnevusi.
Eraldi selgitati välja suurima
investeeringu Jõgeval asuvas-
se põhivarasse teinud ettevõtja
ja enim töökohti loonud ette-
võtja.

Konkursi võitjatele anti üle
aukirjad ja meened. Tänukirja
pälvisid  FIE Hanno Kranich,
Auto-Samiru OÜ, Gamer Kau-
banduse OÜ, Juta & Kaido OÜ,
Jõgeva Ehitus AS, Jõgeva Sot-
siaalkeskus “Elukaar” OÜ, Jõ-
geva Vesi OÜ, Karu Rauapood
OÜ, KSK Jõgeva OÜ, Marike

Hulgi OÜ, Must & Valge OÜ,
SJ OÜ, TAA Elekter OÜ ja VV
Grupp OÜ.

KONKURSI VÕITJAD

Alagrupis 1-9 töötajat

I koht ja “Jõgeva Aasta Tegija
2003” tiitel – Eesti Metall OÜ
(juhatuse liikmed Eva Pedjak,
Mati Laine)

II koht  – Kesk-Eesti Äri-
keskus AS (Andres Aaboja)

III koht  – BitBoard OÜ
(Ants Õnne, Aare Malberg,
Küllo Piibe)

Alagrupis 10-29 töötajat

I koht ja “Jõgeva Aasta Tegija
2003” tiitel – Belander Grupp
OÜ (Evald Lepik, Lauri Lepik)

II koht – A.Tammel AS (Ind-
rek Tammel)

III koht – Avaks OÜ (Reet
Tiimann, Mare Vähi, Sille
Schneider, Kalev Ilves)

Alagrupis 30 ja enam
töötajat

I koht ja “Jõgeva Aasta Tegija
2003” tiitel – Jõgeva Majan-
dusühistu (Toomas Vahur,

Ettevõtluskonkurss  “Jõgeva Aasta Tegija 2003“

Heakord ja heakorrakonkurss
Mõni nädal tagasi tunnus-
tasime Jõgeva ja Põltsamaa
linna ilusamaid ja heakor-
rastatumaid koduaedu ning
äri- või ühiskondlikke terri-
tooriume. Mis võiks enam
aedniku südant rõõmustada
kui  ilusad ja hooldatud aiad!
Ilusamaks muutuvad nii oma
koduaiad kui ka  ettevõtete
ja ühiskondlike hoonete
ümbrused. Tasapisi hakka-
vad inimesed väärtustama
aia ilu.

Tõsi, natuke tõrva peab ikka
kuidagi meepotti sattuma.

Tänapäeval on mujal maail-
mas suundumuseks heakor-
rastamise tulemusena saa-
vutada  juurde muru- ja haljas-

pinda.
Liikudes ringi nii heakorra-

konkursil kui ka vabal ajal, olen
märganud, et mõnedel Jõgeva
piirkonna ettevõtetel on problee-
me, parklaid kiputakse rajama
haljastuse arvelt, kuigi lähedal-
asuv parkla võib vajada ainult
pisiremonti. Kahtlemata on
parklad vajalikud, kuid kas alati
on mõtet rajada seda haljastuse
arvelt. Ei tasu mõelda, et hal-
jastus nõuab palju raha ja aega.
Võib-olla tõesti, kuid tulu on ku-
lust alati suurem ja seda tulu ei
mõõdeta numbrites. Andes üle
heakorrakonkursi auhindu, ei
hädaldanud keegi, et muru läks
kalliks maksma või et see nõuab
pidevat hoolt. Kõigi kohalvii-

bijate näost võis lugeda rahulolu,
mis tulenes sellest, et nad olid
saanud anda oma panuse kodu
ja seega ümbruse ilusaks muut-
misel.

Heakorrakomisjoni liikmena
ja linnaaednikuna sooviks in-
nustada ettevõtjaid heakorras-
tama ümbrust ja investeerima
sellesse.

Järgnevalt tooks välja kõik,
keda hinnati ja tunnustati, sest
iga aed oli omaette väärtus ja
esile tuua kedagi eraldi oleks
päris raske. Era- ja korterma-
jadest Jõgeva linnas said tun-
nustuse järgmised kodud: Aasa
23, Suur 74, Allika 29, Vainu 2a,
Pargi 10, Mustvee mnt 12, Jõe
8, Kalda 2a, Staadioni 6, Kesk

10, Tähe 14 ja Ülase 19-29 ning
asutustest ja ettevõtetest: Je-
hoova tunnistajate kuningriigi-
saali Jõe 3a ja AS A. Tammel
Turu 7 ning UKU Äri Tallinna
mnt 2a. Põltsamaalt tunnus-
tasime Tehnika 32, Lossi 8,
Kannikese 10, Lepa 1, Tallinna
mnt 34, Ööbiku 9, Jõgeva mnt
2, asutustest ja ettevõtetest
Eesti Post Silla 8 , AS Felix Tal-
linna mnt 1.

Tänu neile on mõlemad linnad
muutunud kaunimaks ning loo-
dame, et järgnevatel aastatel
tuleb loetelu jälle pikem.

TAIVO PAEVEER,
Jõgeva Linnavara aednik,

heakorrakonkursi
komisjoni liige

Endla Raud, Maret Mägi)
II koht – Nordlanden OÜ

(Maigi Sulp, Monika Maria Lu-
den)

III koht  –  Valmeco AS (Rein
Mõts)

“Enim töökohti loonud ette-
võtja” – Nordlanden OÜ (lõi 22
uut töökohta).

“Suurima investeerija” –
A.Tammel AS (investeeris Jõ-
geval 6,9 miljonit krooni)

AIME RÜNDVA,
Jõgeva Linnavalitsuse

majanduse peaspetsialist

Sügisesed ehitustööd
Sügis on täieõigusliku koha
sisse võtnud ja tasapisi hak-
kab märku andma ka järjest
lähemale hiiliv talv, kuid see
ei tähenda, et tööd koos su-
vega on lõppenud. Terve rida
töid ootab veel alustamist ja
mitmed lõpetamist. Järg-
nevalt tooks esile suuremaid
töid, mis kindlasti ka linna-
rahvale silma jäävad.

Mõnda aega on kestnud Aia
tänava rekonstrueerimine lõi-
gus Lai tn kuni Suur 36 koos
Piiri-Aia tn ristmiku väljaehita-
misega. Trassid on välja ehi-
tatud ning hetkel käivad täna-
vaehitustööd, sh kõnniteede,
sõidutee ehitus. Killustikualus
on valminud ja järgmisel nä-

dalal alustatakse asfalteeri-
misega ja kohe seejärel alus-
tatakse haljastustööde ja liik-
luskorraldusega, seda kõike
muidugi juhul, kui ilm seda või-
maldab. Kui kõik laabub hästi,
saab töödega tähtajaks ehk
detsembri alguseks valmis.

Oktoobrikuu viimasel nädalal
jätkatakse Suure tn veetorus-
tiku rekonstrueerimist lõigus
Piiri tn kuni Kruusa tn. Töö hõl-
mab peamagistraali rekonst-
rueerimist ja olemasolevate
kasutajate torustiku uuenda-
mist, samuti ehitatakse välja
11 uuele liitujale liitekohad. Töö-
de tähtaeg on novembri kesk-
paik. Selle tööga muutub sa-
muti liikluspilt, mis eeldab liikle-

jatelt tähelepanelikku suhtu-
mist ja kannatlikkust.

Piiri tn reoveepumpla re-
konstrueerimistööd tehakse
samuti käesoleval aastal. On
valminud projekt, mille põhjal
toimub seadmete tellimine ja
siis alustatakse ehitamisega,
mis lõpetatakse veel selle aas-
tanumbri sees.

Turu tänaval saab valmis uus
kõnniteelõik Niidu ja Toominga
tänava vahel, mis muudab
kindlasti turvalisemaks seal
elavate ja töötavate inimeste
liikumise. Kõnnitee kõrvale on
istutatud nii leht- kui okaspuid,
mis seda piirkonda kaunimaks
teevad.

Paljud KEKi elamurajoonis

elavad inimesed on puudust
tundnud korralikust jalgteest
kruusaaugu servast kuni Aia ja
Piiri tänava ristmikuni. Sellel
aastal valmib osa sellest jalg-
teest ning paigaldatakse val-
gustus. Linna sotsiaalmajas
rekonstrueeritakse esimesel
korrusel asuvad eluruumid,
personaliruumid, tualett- ja pe-
suruumid ning köök koos söögi-
toaga, ehitatakse välja esimese
korruse tuletõrjesignalisat-
sioon. Need tööd saavad valmis
oktoobri lõpus.

HEINO PUIDE,
Jõgeva Linnavara

juhataja

Laupäev, 23. oktoober
Vilistlaste kokkutulek Jõgeva Ühisgümnaasiumis:

11.00 Korvpall  /Rainer Võsaste, rainervosaste@hot.ee / ja
17.00 Pidulik aktus ja klassiõhtud  /Gaja Mäesepp, 526 9227/
14.00    Eesti raamatu päeva tähistamine

muinasjutuhommikuga “Külas eesti muinasjutul”
/Jaana Koppel, 772 1572/

23. oktoobrist alates on avatud Jõgeva Linnaraamatukogus
näitus EENeti 2003. a arvutijoonistuste  võistlusest
/Jaana Koppel, 772 1572/

23.-24. oktoober
Vooremaa 25. auhinnavõistlused maadluses Jõgeva
Spordikeskuses “Virtus”   /Aimur Säärits, 514 7489/

28. oktoober
17.00 Eesti Kontsert esitleb:  Trio de Jainero Jõgeva

Muusikakoolis.  /Kersti Varrak, 772 1338/
30.-31. oktoober

Eesti Meistrivõistlused judos  Jõgeva Spordikeskuses
“Virtus” /Einar Suur, 5560 9090/

6.-7. november
Eesti Noorte Meistrivõistlused saalihokis Jõgeva
Spordikeskuses “Virtus” /Marko Saksing, 502 4549/

13.-14. november
Rahvusvaheline saalihokiturniir “Jõgeva Karikas”
Jõgeva Spordikeskuses “Virtus”/Marko Saksing, 502 4549/

20.-21. november
Noorteühenduse ELO korvpalliturniir Jõgeva
Spordikeskuses “Virtus” /Viktor Nõmm, 521 1948/

26.-27. november
Betti Alverile pühendatud 12. luulepäevad “Tähetund”
Jõgeva Kultuurikeskuses /Maimu Valdmann, 528 5801/

27.-28. november
Eesti  naiste  MV saalihokis Jõgeva Spordikeskuses
“Virtus” /Risto Lall, 772 1922/

28. november
1. advendiküünla süütamine kesklinnas ja kontsert
kiriklas /Hele Tallinn 776 6505, Angela Rehi 520 8322/

JÕGEVA LINNAS
OKTOOBRIS-NOVEMBRIS

Pildil esiplaanil OÜ Nordlander juhatuse liikmed Maigi Sulp ja  Monika Maria Luden koos
firma Rootsi-poolse koostööpartneri Göran Anderssoniga.                                         FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

Käes on maailma avastamise aeg. Sestap mingem koduõuelt välja,
suurele maanteele, metsa taha, mere taha – Euroopasse, maailma.
Iga rännak algab koduõuelt. Ja lühim tee iseendani läheb ümber
maailma, ütleb filosoof. Niisiis, mingem kõigepealt üle õue ja avas-
tagem raamatukogu, sest seal on kõikide teede algused. Ja raama-
tukogurahvas lubab välja tuua kõik, mis tal maailma kohta varutud:
jutud ja lood, pildid ja kaardid, juhised ja näpunäited, reisipäevikud ja
ülestähendused – neilt, kes juba käinud ja näinud. Raamatukogus on
jälgi kõigest ja kõigist: liitunud ja liitumata riikidest, tuntud ja tundmata
keeltest, suurtest ja väikestest rahvastest, lindudest ja loomadest,
õhust ja veest, maast ja taevast. Tulge ja avastage, kutsuvad kodused
Eestimaa raamatukogud!

Ka Jõgeva Linnaraamatukogu kutsub kõiki külastajaid meid taas-
kord üles leidma.

20. oktoobril Narva linnuses pidulikult avatavad üle-eestilised raa-
matukogupäevad  kannavad tänavu kutset : “Avastad raamatukogu –
avastad maailma”.

Avastamise rõõmust on meil kõigil  raamatukogu külastades või-
malik osa saada.

Novembris on meid külastamas Aili Paju kohtumiste sarja “Avatud
meeltega” raames ja novembrikuusse jääb ka kohtumine “LENNUL
-– TÄHELENDU” Ants Pajuga.

RAAMATUKOGUPÄEVAD 2004
“AVASTAD RAAMATUKOGU – AVASTAD MAAILMA“

20.-30. oktoobrini


